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P R O T O K Ó Ł  NR XXXI/17 

XXXI Sesji Rady Miejskiej w Żninie,  

która odbyła się w dniu 24 marca 2017 roku  

w Auli Urzędu Miejskiego w Żninie  

przy ulicy 700-lecia 39  

 

 

 

Protokolant sesji:  

Łukasz Lisiecki – Główny Specjalista ds. obsługi Biura Rady Miejskiej 

 

AD PKT 1 – Otwarcie i stwierdzenie kworum 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - o godzinie 1000 otworzył XXXI sesję  

i stwierdził, że zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 20 radnych, co wobec 

ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób stanowi kworum pozwalające 

na podejmowanie prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym. 

Listy obecności stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady powitał: 

1. Panie i Panów Radnych, 

2. Burmistrza Żnina Pana Roberta Luchowskiego ze współpracownikami, 
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3. Radnego Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego Pana Ryszarda Kierzka, 

4. Komendanta Powiatowego Policji w Żninie podinsp.. Pana Artura Krajewskiego, 

5. Komendanta Miejsko – Gminnego OSP  Pana Pawła Filipiaka, 

6. Pana Dariusza Pawlaka, Pana Tomasza Kawczyńskiego, 

7. Pana Dariusza Golińskiego,  

8. Sołtysów Gminy Żnin,  

9. Przewodniczących Zarządu Rad Osiedli, 

10. Prezesa Spółki WiK w Żninie Pana Jerzego Mączko, 

11. Prezes Żnińskiego oddziału ZNP Panią Ewę Miażdżyk,  

12. Dyrektorów Jednostek Organizacyjnych Gminy Żnin, 

13. Dyrektorów Szkół i Przedszkoli, 

14. Pozostałe osoby obecne na sali, 

15. Prasę lokalną, 

16. Radio Żnin 

AD PKT 2 - Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek - przedstawił porządek obrad XXXI sesji Rady 

Miejskiej w Żninie, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. Zapytał czy są pytania do 

porządku obrad.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – w imieniu Klubu „Razem z Forum i PiS dla 

Gminy” proszę o zdjęcie z porządku obrad pkt 10 tj. projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych na lata 2017 – 2020. Członkowie naszego klubu mają jeszcze pewne 

wątpliwości, chcemy jeszcze dokładnie przeanalizować wszystkie informacje dotyczące 

złożonego wniosku o dofinansowanie modernizacji oczyszczalni ścieków. Stąd też prosimy 

o zdjęcie tego punktu z porządku obrad.   
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał kto jest za zdjęciem z porządku obrad 

pkt 10 tj. projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2017 – 2020.   

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

 Za było 15 radnych 

Wstrzymało się 5 radnych 

 

Rada zdjęła z porządku obrad pkt 10 tj. projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych na lata 2017 – 2020. 

 

Burmistrz Robert Luchowski – w związku ze zdjęciem przez Radę Miejską pkt 10 z 

porządku obrad to konsekwencją tego działania jest brak możliwości podejmowania projektu 

uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków na terenie gminy Żnin. Wobec tego zaproponował zdjęcie tego 

punktu z porządku obrad.  

Radny Piotr Horka – zapytał jaki to ma związek z pkt 10 czy my jako Rada będziemy nad 

tym dyskutować czy też nie.  

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że zdjęcie punktu dotyczącego zatwierdzenia 

wysokości taryf nie wpływa na projekt uchwały dotyczący uchwalenia wieloletniego planu 

rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2017 – 

2020. Z kolei odwrotna sytuacja z którą mamy dziś do czynienia czyli zdjęcie punktu 

dotyczącego uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2017 – 2020, w którym prezes spółki 

założył np. wzrost taryf to maja one istotny wpływ na podejmowanie działań planowanych 

przez spółkę w nadchodzących latach. Jest to pewien dochód, a mamy do czynienia ze zmianą 

wysokości stawek, wobec tego w tym przypadku jeden projekt jest uzależniony od drugiego.   

Radna Maria Błońska – uważam, że ten punkt powinniśmy zdjąć również z tego względu, 

że nie otrzymaliśmy sprawozdania z działalności spółki za 2016 rok.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – nie do końca 

rozumiem, dlaczego te punkty są ze sobą tak sprzężone. Zapytał czy w kalkulacji zostały 

zawarte również plany modernizacyjne, jeśli one nie zostały uchwalone? 

Burmistrz Robert Luchowski – skoro są wątpliwości, ja nie jestem autorem tego 

wieloletniego planu to na te wątpliwości odpowie obecny dziś na sali prezes spółki WiK Pan 

Jerzy Mączko. Z kolei w kontekście sprawozdania o którym mówi radna Błońska to termin 

przekazania takiego sprawozdania przez prezesa spółki upływa z dniem 31 marca br., a dziś 

mamy 24 marca.  

Prezes Spółki WiK Pan Jerzy Mączko – wyjaśnił, że stworzony wieloletni plan  rozwoju 

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych jest jednym z 

podstawowych dokumentów na podstawie którego buduje się kalkulację taryf. W momencie 

gdy nie zostanie zatwierdzona uchwała w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju 

i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych to nie można 

jednoznacznie zakończyć procedury zatwierdzania taryf. Jest po prostu sprzężenie zwrotne.  

Radny Piotr Horka – powiedział, że spółka WiK wystąpiła do Burmistrza z wnioskiem o 

podwyższenie taryf za wodę i ścieki w kwocie 0,25 zł. Daje to kwotę ogółem dla spółki około 

200 tys. zł rocznie. Dodał, że Rada Miejska może wydać tylko opinię i nic poza tym, bowiem i 

tak w przypadku negatywnej opinii Rady to stawki te wejdą w życie po upływie określonego 

czasu tj. w maju. Jedyny wpływ na wysokość tych stawek może mieć Pan Burmistrz jako 

właściciel spółki.  

Burmistrz Robert Luchowski – rozumiem, że jest potrzeba spotkania. Takie spotkanie 

zostanie zorganizowane i się odbędzie z udziałem prezesa spółki. Mamy jeszcze trochę czasu, 

gdzie możemy się tym tematem zająć. Myślę, że będzie okazja szerszej rozmowy w tym 

temacie. Będzie też wniosek do Pana Przewodniczącego Rady  o zwołanie sesji nadzwyczajnej, 

gdyż innego procedowania być nie może. Wówczas zajmiemy się tymi tematami skoro dziś 

mamy taką sytuację.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał kto jest za zdjęciem z porządku obrad 

pkt 11 tj. projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf opłat za zbiorowe zaopatrzenie 

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy Żnin. 
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W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

 Za było 19 radnych 

Wstrzymał się 1 radny 

 

Rada zdjęła z porządku obrad pkt 11 tj. projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia 

taryf opłat za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na 

terenie gminy Żnin. 

Porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Podziękowanie za pomoc w akcji gaszenia pożaru w Rydlewie. 

5. 
Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie międzysesyjnym oraz z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej. 

6. Interpelacje Radnych. 

7. Wystąpienie Radnego Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego Pana Ryszarda Kierzka. 

8. 
Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w sołectwach 

Kaczkowo i Kaczkówko jako jednostkach pomocniczych Gminy Żnin. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowych z budżetu gminy Żnin 

na pokrycie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni ścieków i przepompowni ścieków. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Przedszkolu Miejskiemu nr 2 w Żninie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów 

prowadzonych przez gminę Żnin do nowego ustroju szkolnego. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Żninie za  rok 2016. 

14. 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu na części 

nieruchomości położonych w Kierzkowie i Wójcinie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części nieruchomości położonej 

w Żninie przy ul. Podgórnej. 
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16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę części nieruchomości położonych 

w Sulinowie. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

na nieruchomość położoną w Żninie. 
18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2017 rok. 

19. 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Żnin na lata 2017-2030. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Żnińskiemu pomocy finansowej z budżetu 

Gminy Żnin na 2017 rok. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Województwu Kujawsko-Pomorskiemu pomocy 

finansowej z budżetu Gminy Żnin na 2017 rok. 

22. 
Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Żnin. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Żnin. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Żnina. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności stałych Komisji Rady Miejskiej 

w Żninie za 2016 rok. 

26. Odpowiedzi na interpelacje radnych zgłaszane na bieżącej i poprzednich sesjach. 

27. Zapytania, wolne wnioski i informacje. 

28. Zakończenie. 

 

AD PKT 3 - Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek  – Wysoka Rado XXX sesja odbyła się w dniu 

17 lutego 2017 r.  Protokół z tej sesji zawiera 15  stron i 6 załączników.  Z treścią protokołu 

zapoznałem się, wiernie odzwierciedla przebieg tej sesji, w związku z tym proponuję, aby 

Wysoka Rada protokół przyjęła. Kto z Państwa radnych jest za przyjęciem protokołu z XXX  

sesji Rady Miejskiej w Żninie, proszę  podnieść rękę? 

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych  

Za było 20 radnych 
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       Rada przyjęła protokół z XXX  Sesji Rady Miejskiej w Żninie. 

 

Ad PKT 4 - Podziękowanie za pomoc w akcji gaszenia pożaru w Rydlewie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o zabranie głosu. 

Burmistrz Robert Luchowski – w dniu 26 stycznia 2017 r. doszło do pożaru mieszkania 

w budynku wielorodzinnym w miejscowości Rydlewo. W pożarze tym poszkodowana została 

18 letnia kobieta, mieszkanka Rydlewa, która doznała bardzo dużych poparzeń ciała. Przed 

przybyciem straży pożarnej niebezpieczną i ryzykowną akcję ewakuacyjną i ratowniczą 

podjęły osoby cywilne, tj.  sąsiad poszkodowanej Pan Dariusz Pawlak mieszkaniec Rydlewa 

oraz Pan Tomasz Kawczyński zamieszkały w Żninie. Po dojeździe na miejsce jednostek 

ratowniczo -gaśniczych PSP oraz OSP zastano palący się pokój a parterze budynku 

mieszkalnego ze strychem. Działania zastępów polegały na równoległym udzielaniu pomocy 

medycznej i gaszenia pożaru pokoju. Poszkodowana była cały czas przytomna i w kontakcie. 

Po zaopatrzeniu została przemieszczona do karetki w oczekiwaniu na transport śmigłowcem. 

Śmigłowiec LPR przetransportował poszkodowaną do szpitala w Bydgoszczy. Lekarz ocenił 

poparzenia na 90% powierzchni ciała, poparzenia II i III stopnia, poparzone drogi oddechowe. 

Sąsiad poszkodowanej przed przybyciem ratowników  podjął akcję ewakuacji i palącej się 

kobiety dostępnymi okryciami. Do pomieszczenia dostał się przez okno w kuchni i wyciągnął 

palącą się kobietę z objętego płomieniami i zadymionego pokoju w bezpieczne miejsce. 

Zawołał po pomoc kolegę, powiadomił policję. Pan Dariusz Pawlak podjął bardzo ryzykowne  

działania ratujące życie poszkodowanej. Pomagała mu przy tym Pana Tomasz Kawczyński. 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, Pana Dariusza Pawlaka mieszkańca 

Rydlewa orz Pana Tomasza Kawczyńskiego mieszkańca gminy Żnin gościmy dziś na sesji 

Rady Miejskiej w Żninie.  

Następnie Burmistrz Żnina wraz z Przewodniczącym Rady Miejskiej w Żninie złożyli 

podziękowania obu Panom oraz wręczyli okolicznościowe grawertony i upominki. 
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AD PKT 5 - Sprawozdanie Burmistrza Żnina z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o przedstawienie 

sprawozdania. 

Burmistrz Robert Luchowski – przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz z wykonania uchwał Rady Miejskiej. Stanowi o tym załącznik nr 5 

do protokołu. 

AD PKT 6 – Interpelacje radnych 

Radny Kazimierz Jańczak- zgłosił, że na ul. Browarowej jest niebezpiecznie. Jest to droga 

praktycznie osiedlowa, na której znajduje się 7 wyznaczonych przejść dla pieszych. Mieszczą 

się większe placówki oświatowe w naszym mieście. Drogą tą przebiegają szlaki 

z Inowrocławia do Wągrowca, Janowca, Poznania. Ruch samochodów ciężarowych z 

naczepami utrudnia poruszanie się po tych osiedlach. Największe zagrożenie występuje na 

dwóch przejściach dla pieszych. Zaznaczył, że w związku z budową drogi 251 nie ma innej 

możliwości skierowania tych aut. Poprosił o pomoc dla mieszkańców, którzy spotykają się z 

utrudnieniem. Zgłosił również, że na ul. Kopernika jest niebezpiecznie, gdyż kierowcy w 

sposób brawurowy próbują się dostać na ul. Mickiewicza. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski- zaznaczył, że na 

ul. Browarowej odbyły się prace remontowe. Zastosowane technologie są chwilowe. Naprawa 

jest prowizoryczna. Zaznaczył, że grunt jest ruchomy, dlatego też droga ta wymaga wyższego 

nakładu finansowego. Poprosił o posprzątanie terenu przy ścieżce rowerowej nad Dużym 

Jeziorem w kierunku Januszkowa.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski- poprosił o 

posprzątanie terenu na ul. Dworcowej. Wywożony jest tam gruz, źle wygląda ten teren.  

Radny Piotr Horka- zgłosił, że przejścia dla pieszych na terenie Żnina są nieoświetlone. 

Poprosił o interwencje oraz o zabezpieczenie środków na to zadanie w budżecie na 2018 rok. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski- zgłosił, że na ul. 

Mickiewicza nielegalnie rozwieszone są plakaty rasistowskie. Zapytał, kto na to pozwolił.  
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Zgłosił problem z parkingiem na ul. Kopernika. W poprzedniej kadencji został złożony 

wniosek o budowę parkingu. Mieszkanka jednego bloku złożyła sprzeciw z pozostałymi 

mieszkańcami. Mieszkańcy bloku Kopernika 5 parkują na zakazie ruchu wszelkich pojazdów 

(trawniki oraz chodnik). Poinformował, że na ul. Mickiewicza od strony kiosku znajduje się 

metalowy płot, który jest w stanie krytycznym. Poprosił o pomalowanie lub zlikwidowanie 

tego płotu. 

Radny Jerzy Krynicki- poprosił o przywrócenie zapisu z poprzedniej kadencji Pana Leszka 

Jakubowskiego, które dotyczyło wynajmu obiektów sportowych.  

Zawierało one ulgi dla wynajmujących stowarzyszeń takie pomieszczenie.  

Stowarzyszenie, które działają prężnie w wyniku nowego zarządzenie będą ponosiły wysokie 

koszty. Zwrócił się z prośbą o przywrócenie poprzedniego zapisu.  

Poruszył temat finansowania klubów w Gminie Żnin. Dofinansowanie klubów w Żninie jest 

bardzo niskie, za wyjątkiem Klubu „Pałuczanka”. Na przestrzeni ostatnich lat w roku 2016 

była przeznaczona kwota 40 tys. zł. Rozdysponowano 35-36 tys zł na 9 klubów. W roku br. 

kwota wzrosła do 75 tys zł. Ubiegało się 8 klubów. Na ostatniej komisji dowiedziałem się, że 

w MOS-ie jest zaplanowane 86 tys zł na Klub Pałuczanka w wyniku przesunięć między 

paragrafami. Środki zostały rozdysponowane na działalność półroczną. W Żninie doszło do 

dyskryminacji pozostałych klubów sportowych. Ze środków gminnych pokrywane są koszty 

stowarzyszeń oraz klubów zgodnie z ich harmonogramem działalności.  

Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Sławomir Kujawa- zgłosił, że przy 

ul. Wandy Pieniężnej 27, stoi lampa, która została ścięta, z przy ul. Wandy Pieniężnej 37 jest 

nieczynna. Między blokami są parkingi. Bez oświetlenia jest niebezpiecznie.  

Więcej interpelacji nie zgłoszono. 

AD PKT 7 - Wystąpienie Radnego Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego Pana 

Ryszarda Kierzka. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Radnego Sejmiku Województwa 

Kujawsko – Pomorskiego Pana Ryszarda Kierzka o zabranie głosu.  

Radny Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego Pan Ryszard Kierzek -  Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo przede wszystkim 

bardzo dziękuję za zaproszenie na dzisiejszą sesję, ale nie tylko na dzisiejszą sesję. Byłem 
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również zaproszony na święto jakim jest Dzień Sołtysa jednak z uwagi na to, że w tym samym 

czasie obchodziliśmy inne ważne święto tj. Święto Kobiet  stąd też nie mogłem uczestniczyć 

w obchodach Dnia Sołtysa. Korzystając dziś z okazji chciałbym podziękować sołtysom za to 

co robią dla społeczeństwa, życzę satysfakcji z wykonywanej misji, bo przecież jest to dla Was 

bardziej misja niż praca. Życzenia składam również tym Paniom, które nie mogły uczestniczyć 

w obchodach Święta Kobiet w Bydgoszczy. Na wstępie stwierdził, że bardzo dobrze układa się 

współpraca z samorządem gminy Żnin. Pewne rzeczy nam się udało zrobić, pewne rzeczy 

mam nadzieję, że się uda jeszcze zrobić.  Następnie poruszył temat ul. Browarowej w Żninie. 

W tygodniku lokalnym Pałuki wyczytałem, że trzeba mnie wyczulić na  temat ul. Browarowej 

i namówić do wytężonej pracy. Otóż naprawdę nie trzeba tego czynić. Rozmowy w sprawie 

tej drogi już przeprowadziłem. Nie ukrywam, że prawie codziennie przejeżdżam tą ulicą. 

Dzisiaj tak naprawdę czy ul. Browarowa zostanie wykonana czy też nie, to zależy od 

samorządu żnińskiego. Otóż na dzień dzisiejszy ustaliłem, że możliwość dofinansowania tej 

drogi istnieje na poziomie 60% do 40%. Samorząd gminy Żnin 60%, natomiast Urząd 

Marszałkowski 40% kosztów całej inwestycji. To nie jest małe dofinansowanie. Powiem 

jeszcze inaczej ul. Browarowa musi być bardzo gruntownie wykonana łącznie z wymianą 

podbudowy. Wszyscy wiemy, że co roku w tym samym jednym miejscu występuje problem. 

Zapewne wynika to ze struktury gruntu, który tam jest dlatego też trzeba tę ulicę wykonać 

porządnie. Po moich wstępnych rozmowach  wynika jedno, że jeżeli chcemy ruszyć z ul. 

Browarową w przyszłym roku to dzisiaj w tempie ekspresowym trzeba zrobić wycenę 

przedsięwzięcia. Nikt nie będzie rozmawiać o środkach bez wyceny zadania. Wobec tego to 

od Wysokiej Rady zależy czy dojdzie do przebudowy ul. Browarowej. Biorę na siebie cały 

lobbing i myślę, że będzie on skuteczny, jeżeli będzie sensowna wycena i wstępny chociaż 

orientacyjny zakres robót. Wiem, że gmina Żnin występowała już do Urzędu Wojewódzkiego 

w sprawie ul. Browarowej i otrzymaliście Państwo póki co odpowiedź negatywną. Myślę, że 

tym nie ma się co przejmować, jesteśmy bowiem bardzo blisko by udało nam się zalobbować 

na rzecz ul. Browarowej. Trzeba jednak wiedzieć o czym się mówi. Myślę, że ten temat na tę 

chwilę byłby wyczerpany, gdyż dziś bez danych nie jesteśmy w stanie więcej zrobić.  

Ponadto poinformował, że drugą bardzo ważną rzeczą dla Żnina i dla mieszkańców Żnina są 

utrudnienia w inwestowaniu, które wynikają z tytułu przynależności do Obszaru 

Chronionego Krajobrazu  Jezior Żnińskich.   Tak naprawdę przy położeniu Żnina pomiędzy 

dwoma jeziorami i przepływającą rzeką Gąsawką i ograniczeniami budowlanymi do 100 m od 

cieków naturalnych i sztucznych w Żninie nic nie będzie można postawić nowego. Zmieniła 

się ustawa. W naszym powiecie są dwa Obszary Chronionego Krajobrazu tj. Obszar 
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Chronionego Krajobrazu Jezior żnińskich i jezior rogowskich. Namawiam wszystkich, którzy 

mają na to wpływ, a mianowicie Burmistrza, Przewodniczącego Rady, Wysoką Radę, żeby 

tym tematem się pilnie zajęli. Na szczęście w pewnym zakresie w ubiegłym roku zmieniła się 

ustawa o ochronie środowiska dająca szanse na odstępstwa od pewnych oboszczeń. Tzn. daje 

to możliwość odejścia od tych 100 metrów od zbiorników sztucznych. Ponadto dodał, że 

jeszcze w tym roku przedstawiciele wyodrębnionej firmy trafią do gminy Żnin i będą 

rozmawiać z przedstawicielami, radnymi. Trzeba się za to porządnie zabrać, dlatego też 

apeluję do władz Żnina, aby ten temat potraktować bardzo poważnie. W przeciwnym razie 

mogą się pojawić duże problemy w inwestowaniu na terenie miasta, gminy Żnin przez 

podmioty prywatne jak również i gminę Żnin.  

Radny Piotr Horka – w związku z tym, że Pan radny sejmiku mówi tutaj o dofinansowaniu 

przebudowy ul. Browarowej w wysokości 60% wartości inwestycji po stronie gminy Żnin i 

40% po stronie samorządu województwa stwierdził, że jest to podział niesprawiedliwy.  Ulica 

ta leży w ciągu drogi wojewódzkiej i codziennie przejeżdżają przez nią znaczne ilości 

pojazdów ciężarowych, co wpływa na jej stan. 

 Radny Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego Pan Ryszard Kierzek – w 

życiu jest tak, że nie wszystko co jest niesprawiedliwe przekonuje innych. Dziś wielu moich 

kolegów radnych zarzuca, że wykonywana jest droga wojewódzka nr 251, która znajduje się 

na krańcach naszego województwa. Ja wiedziałem jedno, że albo nam się uda teraz albo wcale. 

Widziałem projekty na budowę drogi S-5 i wynika z tego, że wówczas ul. Browarowa stanie 

się drogą wewnętrzną.  Uważam zatem, że większego dofinansowania ze strony samorządu 

województwa nie będzie. Gdyby z tego terenu była większa ilość radnych w sejmiku to 

wówczas sytuacja mogłaby być inna. Z tego terenu jest jeden radny sejmiku i nie mogę 

zagwarantować, że będzie inna wysokość dofinansowania.  

Radny Piotr Horka – nie mam tutaj pretensji do Pana. Robi Pan wszystko, aby nam pomóc 

m.in. droga wojewódzka nr 251. Mam jedynie pretensje do województwa, że nie potrafią 

znaleźć innej drogi rozwiązania jak kierowanie ruchu ul. Browarową i  ul. Ogrodową.  

Radny Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego Pan Ryszard Kierzek – 

chciałem tylko Panu uświadomić, że przeforsowanie innego dofinansowania na dzień 

dzisiejszy jest niemożliwe, tym bardziej, że w kolejce czeka droga nr 254, którą się również 

intensywnie zajmuję.  
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – przyłączam się do słów radnego Piotra Horki 

i dziękuje za skuteczne lobbowanie na rzecz ul. Browarowej w Żninie. Podzielam zdanie 

radnego Horki, gdyż ul. Browarowa patrząc na oznakowanie wynika z niego, że jest drogą 

wojewódzką.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – stwierdził, że 

radny sejmiku zawsze tam gdzie deklarował pomoc, to angażował się w 100%. Dzisiaj złożona 

została deklaracja przez radnego sejmiku za którą dziękujemy nie tylko my, ale również 

mieszkańcy.  Dzięki staraniom i zabiegom radnego sejmiku  udało się doprowadzić do 

przebudowy drogi Nr 251. Panie Burmistrzu słyszałem deklarację ze strony Pana radnego 

sejmiku, z kolei czy jeśli gmina Żnin określi kwotowo bądź w inny sposób niekoniecznie 

dokumentacyjnie to jest szansa rozmów z Sejmikiem. Budżet co prawda nie jest z gumy, ale 

uważam, że sprawa ul. Browarowej i ul. Ogrodowej jest taka ważna, że prosiłbym Pana 

Burmistrza o deklarację do jakiego okresu moglibyśmy poznać koszty przebudowy tej ulicy 

dokumentacyjne lub szacunkowe.    

Radny Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego Pan Ryszard Kierzek – 

Szanowni Państwo w lipcu 2018 roku będzie zakończona przebudowa drogi nr 251. Jeżeli w 

miarę szybko moglibyśmy poznać koszty ul. Browarowej to jest szansa, żebyśmy w 2018 roku 

była ona wykonana i byłby to jeden ciąg drogi.  

Burmistrz Robert Luchowski -   podziękował radnemu sejmiku za współpracę o której była 

mowa. Ta współpraca jest niezwykle owocna i skuteczna i to nie tylko ze względu na drogę 

nr 251, ale także na konkretną deklarację ze strony samorządu województwa dotyczącą ul. 

Browarowej w Żninie.   

Dodał, że w sytuacji gdy powstanie droga S-5 to obecna droga krajowa nr 5 stanie się zapewne 

drogą niższej kategorii czyli drogą wojewódzką. Wówczas będzie otwarte pole by rozmawiać 

o przejęciu ul. Browarowej przez samorząd województwa. Póki co mamy sytuację jaką mamy. 

Przez wiele lat nikt nie wymyślił sposobu, aby ten ruch odbywał się innym ciągiem 

komunikacyjnym.   Jest to wyzwanie, które biorę dzisiaj na siebie, przystępujemy do realizacji 

tego pozytywnego dla gminy Żnin scenariusza i pewnie na kolejnej sesji Rady Miejskiej 

wystąpię do Rady o umieszczenie zadania w budżecie jakim jest przygotowanie dokumentacji 

projektowej jeśli chodzi o ul. Browarową. Co do proporcji dziękuję, mogło być 90/10, mogło 

być 80/20. Jest 60/40 i przyjmuję tę proporcje do wiadomości. Będziemy z Radą Miejską w 

Żninie szukać środków na ten cel.   
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Radny Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego Pan Ryszard Kierzek –  Pan 

Burmistrz odpuszcza dofinansowanie w relacji 90/10, a ja przypomnę, że gmina Żnin złamała 

umowę dżentelmeńską i nie wystąpiła o 820 tys. zł dofinansowania, tylko 2,8 mln zł 

załatwiając tym samym inne gminy naszego regionu.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – ogłosił 20 min przerwę w obradach. 

Po przerwie –  

AD PKT 8 - Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i rad sołeckich w 

sołectwach Kaczkowo i Kaczkówko jako jednostkach pomocniczych Gminy Żnin. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski - wyjaśnił, że uchwałą Nr XXIX/320/2017 Rady Miejskiej 

w Żninie z dnia 27 stycznia 2017 r. w sprawie podziału dotychczasowego Sołectwa Kaczkowo 

- Kaczkówko w Gminie Żnin na dwa odrębne sołectwa: Sołectwo Kaczkowo i Sołectwo 

Kaczkówko, dokonano likwidacji dotychczasowego sołectwa i utworzenia w to miejsce 

dwóch nowych sołectw. Utworzonym w wyniku podziału nowym sołectwom nadano nowe 

statuty i dla normalnego funkcjonowania tych jednostek pomocniczych należy wybrać 

organy wykonawcze tych sołectw i rady sołeckie. 

Podjęcie tej uchwały jest więc niezbędne aby rozpocząć całą procedurę wyboru władz tych 

sołectw na nową czteroletnią kadencję. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/346/2017 w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów i 

rad sołeckich w sołectwach Kaczkowo i Kaczkówko jako jednostkach pomocniczych 

Gminy Żnin, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
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AD PKT 9 - Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowych z budżetu 

gminy Żnin na pokrycie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni ścieków i 

przepompowni ścieków. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że w celu zwiększenia zainteresowania 

mieszkańców inwestowaniem w ekologiczne instalacje służące odprowadzeniu ścieków, 

ustalono zasady otrzymania dotacji celowej na dofinansowanie kosztów realizacji zadań 

inwestycyjnych mających na celu ochronę wód poprzez: 

a) budowę przydomowych oczyszczalni ścieków, 

b) budowę przepompowni ścieków. 

Dotacja będzie realizowana w ramach środków finansowych budżetu gminy pochodzących 

z opłat i kar środowiskowych. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  zapytał czy są pytania.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – powiedział, że na 

posiedzeniach Komisji była szeroka dyskusja na temat ekodotacji. Zwrócił uwagę na zapis § 

4 ust. 11 regulaminu, który przewiduje, że „Wnioski będą rozpatrywane raz w roku w 

kolejności zgłoszeń do wyczerpania środków przeznaczonych na ten cel w danym roku 

budżetowym, nie później niż w ciągu 30 dni od zakończenia naboru”. Jest to podobny zapis, 

który występuje w przypadku uchwały dotyczącej ekodotacji. Są środki przeznaczone w 

budżecie Gminy uchwałą z grudnia 2016 r. Mamy określoną kwotę, nabór mamy jeden, mamy 

rozdysponowaną kwotę, koniec w tym roku. Czy można uzyskać taką jednoznaczną 

odpowiedź? 

Radca Prawny Joanna Czarnocka – tak jak Pan radny wskazał środki zagospodarowane 

raz w roku w kolejności zgłoszeń aż do wyczerpania środków.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – czyli w przypadku 

pojawienia się dodatkowych środków nie ma możliwości brania tego pod uwagę jako 

konsumpcji tej uchwały. Jeden nabór, raz w roku i koniec.  
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Radca Prawny Joanna Czarnocka – tak zgadza się. Dodała, że ust. 13 daje taka możliwość, 

że w przypadku nie wyczerpania środków na ten cel bądź pojawienia się dodatkowych 

środków lub rezygnacji osoby, która się ubiegała o dofinansowanie to wówczas w danym 

roku może nastąpić dodatkowy nabór i rozpatrzenie wniosków.     

Więcej pytań nie było, wobec tego Przewodniczący Rady  poprosił o odczytanie projektu 

uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/347/2017 w sprawie zasad udzielania dotacji celowych 

z budżetu gminy Żnin na pokrycie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni 

ścieków i przepompowni ścieków, która stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

AD PKT 10 - Podjęcie uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, że projekt uchwały dotyczy Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy, który 

co roku musi być zatwierdzony.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poprosił o odczytanie projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  
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W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/348/2017 w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy, która stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu. 

 

AD PKT 11 - Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Przedszkolu Miejskiemu nr 2 

w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że do sprawy nadania imienia Przedszkolu 

Miejskiemu nr 2 w Żninie została powołana kapituła, która wypracowała wniosek o nadanie 

imienia Jana Brzechwy.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  poprosił o odczytanie projektu uchwały 

Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/349/2017 w sprawie w sprawie nadania imienia 

Przedszkolu Miejskiemu nr 2 w Żninie, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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AD PKT 12 - Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów prowadzonych przez gminę Żnin do nowego ustroju szkolnego. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – poprosił o przekazanie głosu Zastępcy Burmistrza Pani 

Halinie Rosiak. 

Zastępca Burmistrza Żnina Halina Rosiak – wyjaśniła, że Rada Miejska w Żninie dnia 17 

lutego br. podjęła uchwałę w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i 

gimnazjów prowadzonych przez gminę Żnin do nowego ustroju szkolnego. Po uzyskaniu 

pozytywnej opinii Kujawsko-Pomorskiego Kuratora Oświaty oraz uwzględnieniu uwag 

kuratora, Rada Miejska, na podstawie art 210 ust.1 przytoczonej wyżej ustawy, podejmuje 

uchwałę w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 

szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo oświatowe, na okres od dnia 1 września 2017 r. 

do dnia 31 sierpnia 2019 r. 

Jedyne wskazanie Kuratora  to takie, że nie wskazaliśmy w załączniku nr 2 granic obwodów 

dla klasy II na rok szkolny 2017/2018 gimnazjów i w roku 2018/2019 dla klasy III. Wsłuchując 

się w głosy, które pojawiły się jeszcze przed Komisją Edukacji, Kultury i Sportu w imieniu 

Burmistrza zaproponowała przyjęcia autopoprawki, którą Państwo już otrzymaliście. W 

porozumieniu z przedstawicielami Kuratorium Oświaty doszliśmy do wniosku, że na tej sesji 

przedstawimy uchwałę dokładnie tą, która  17 lutego była jeszcze projektem. Jedyną zmianą 

o której już mówiłam, jest załącznik nr 2, który został uszczegółowiony.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  zapytał czy są pytania. Pytań nie było, wobec 

tego poddał pod głosowanie autopoprawkę Burmistrza Żnina.  

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

Rada przyjęła autopoprawkę Burmistrza Żnina.  

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o odczytanie projektu uchwały wraz z 

autopoprawką Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały wraz z 

autopoprawką.  
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/350/2017 w sprawie dostosowania sieci szkół 

podstawowych i gimnazjów prowadzonych przez gminę Żnin do nowego ustroju 

szkolnego, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

AD PKT 13 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Miejskiego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Żninie za  rok 2016. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Żninie 

reprezentowany jest przez Dyrektora, który na podstawie art. 110 ust. 9 ustawy z dnia 12 

marca 2004 roku o pomocy społecznej, jest zobowiązany do składania Radzie Miejskiej 

corocznych sprawozdań z działalności. W związku z tym podjęcie niniejszej uchwały jest  

uzasadnione. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 
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Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/351/2017 w sprawie przyjęcia sprawozdania z 

działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żninie za  rok 2016, która stanowi 

załącznik nr 11 do protokołu. 

 

AD PKT 14 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów 

najmu na części nieruchomości położonych w Kierzkowie i Wójcinie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że części nieruchomości objęte są umowami 

najmu. Ważność umów wygasa w dniu 30 czerwca 2017 r. W celu zawarcia kolejnych umów 

organ wykonawczy gminy, stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 ust. 1 pkt 7a) 

cytowanej wyżej ustawy o gospodarce nieruchomościami, zobowiązany jest uzyskać zgodę 

Rady Miejskiej w Żninie.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  zapytał czy są pytania. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – powiedział, że 

Komisja również analizowała tę uchwałę, rekomendując jej podjęcie. Jednocześnie komisja 

wnioskuje podjęcie takich działań, które doprowadzą do eliminacji patologii tzn. korzystania 

z nieruchomości przez osoby bez umowy. Zatem prosimy później o informację do Komisji 

Budżetu o podjętych działaniach w tym kierunku.  

Burmistrz Robert Luchowski – wobec tego zwracam się do wszystkich tych, którzy mają 

nielegalne domki letniskowe, podstawione na tych nieruchomościach, aby dobrowolnie 

stawili się w gminie i zgłosili ten fakt, by taka jak pozostali płacili daninę do budżetu gminy 

Żnin. Daję czas do 3 tygodniu, a  później osoby takie będą ścigane.     

 Pytań więcej nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poprosił o odczytanie projektu 

uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 
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Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/352/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów najmu na części nieruchomości położonych w Kierzkowie i Wójcinie, 

która stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

AD PKT 15 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 

nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Podgórnej. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –  wyjaśnił, że nieruchomość określona w uchwale stanowi 

własność Gminy Żnin. Części nieruchomości planowane są do sprzedaży. W celu 

uruchomienia sprzedaży organ wykonawczy gminy, stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w związku 

z art. 23 ust. 1 pkt 7) cytowanej wyżej ustawy o gospodarce nieruchomościami, zobowiązany 

jest uzyskać zgodę Rady Miejskiej w Żninie.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – wyjaśnił, że 

Komisja Budżetu i Gospodarki dokonała wizji lokalnej tych trzech uchwał. W wyniku 

głosowania większością głosów Komisja rekomenduje podjęcie tej uchwały. Jednocześnie 

wnioskujemy do Pana Burmistrza o stworzenie planu wykorzystania tej pozostałej części 

działki.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 19 radnych 

Wstrzymał się 1 radny 
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Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/353/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż części 

nieruchomości położonej w Żninie przy ul. Podgórnej, która stanowi załącznik nr 13 do 

protokołu.   

 

AD PKT 16 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę części 

nieruchomości położonych w Sulinowie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –   wyjaśnił, że Działka nr 11/2, obręb Sulinowo stanowi 

drogę gruntową przebiegającą pomiędzy gruntami rolnymi, użytkowanymi jako pola 

uprawne. Z wnioskiem o zamianę części przedmiotowej działki na część działki nr 12, obręb 

Sulinowo zwrócił się właściciel nieruchomości oznaczonych jako działki nr 1 i 12, któremu 

obecny 

przebieg drogi rozdziela grunty i utrudnia uprawę. W celu uruchomienia procedury zamiany 

nieruchomości organ wykonawczy gminy, stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w związku z art. 23 

ust. 1 pkt 7) cytowanej wyżej ustawy o gospodarce nieruchomościami, zobowiązany jest 

uzyskać zgodę Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  zapytał czy są pytania. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – w tym przypadku 

Komisja również odbyła wizję lokalną i rekomenduje podjęcie tego projektu uchwały. 

Wniosek jest jeden, że wszystkie koszty z tym związane pokrywa wnioskodawca.  

Więcej pytań nie było, wobec tego Przewodniczący Rady poprosił o odczytanie projektu 

uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 
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Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/354/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zamianę części 

nieruchomości położonych w Sulinowie, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

AD PKT 17 - Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy na nieruchomość położoną w Żninie. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –   wyjaśnił, że nieruchomość określona w uchwale stanowi 

własność Gminy Żnin i objęta jest umową dzierżawy. Jest to nieruchomość między ul. 

Spokojna a ul. Dworcową w Żninie. Ważność umowy wygasa w dniu 31 sierpnia 2017 r. W 

celu zawarcia kolejnej umowy organ wykonawczy gminy, stosownie do art. 25 ust. 1 i 2, w 

związku z art. 23 ust. 1 pkt 7a) cytowanej wyżej ustawy o gospodarce nieruchomościami, 

zobowiązany jest uzyskać zgodę Rady Miejskiej w Żninie. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  zapytał czy są pytania. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – poinformował, że 

w tym przypadku Komisja również przeprowadziła wizje lokalną i rekomenduje podjęcie tego 

projektu uchwały. Jednocześnie sprawdzaliśmy czy zabezpieczone są tereny pod poszerzenie 

modernizowanego docinka drogi wojewódzkiej nr 251. Podziękował Panu Burmistrzowi i 

Biurze Rady za umożliwienie skorzystania z pojazdu, skorzystania z fachowych wyjaśnień 

Pani Nawrockiej. Komisja w każdych innych przypadkach będzie przeprowadzała wizję 

lokalną nieruchomości. Odnośnie tego projektu to Komisja rekomenduje jego podjęcie.  

 Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 20 radnych 

Za było 20 radnych 
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Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/355/2017 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy na nieruchomość położoną w Żninie, która stanowi załącznik 

nr 15 do protokołu.   

Następnie Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek ogłosił przerwę w obradach. 

Po przerwie –  

 

AD PKT 18 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 

2017 rok. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poprosił o uzasadnienie projektu uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski –   o zabranie głosu poprosił Skarbnika Gminy. 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – poinformowała, że przed momentem na tablety 

radnych wysłano kolejne zmiany do projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie 

budżetu Gminy Żnin na 2017 rok. Oprócz tego, że zmianie ulega uchwała dotycząca zmian do 

budżetu, to konsekwencją tego będą zmiany w projekcie uchwały w sprawie udzielenia 

Powiatowi Żnińskiemu pomocy finansowej z budżetu Gminy Żnin na 2017 rok.  

Powyższa zmiana wynika z tego, że otrzymaliśmy projekt porozumienia w zakresie zadania, 

które w partnerstwie mamy współfinansować z Powiatem Żnińskim pn.”Budowa chodnika z 

profilowaniem jezdni wciągu drogi powiatowej nr 2342 w Wenecji – Ośrodek 

wypoczynkowy” z inną kwotą niż była prowadzona korespondencja, z inną kwotą 

kosztorysową całkowitej wartości zadania. Tym samym   nasz udział 50% uległ zmianie. 

Chodzi o zwiększenie o kwotę 10 zł. Z kwoty 145 990,00 na kwotę 146 000,00 zł. 

Automatycznie rozwiązaniu ulega rezerwa celowa i zwiększenie o 10  zł.     

Po dokonanych zmianach budżet Gminy Żnin na 2017 rok wyraża się następującymi 
kwotami: 

Planowane dochody budżetu                           87 496 984,59 zł,  

w tym: - dochody bieżące                                 84 795 568,81 zł, 

           - dochody majątkowe                              2 701 415,78 zł, 

Planowane wydatki budżetu                           104 763 254,59 zł, 

w tym: - wydatki bieżące                             83 636 508,46 zł 
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           - wydatki majątkowe                              21 126 746,13 zł, 

Planowany deficyt                                              17 266 270,00 zł. 

Planowane przychody                                        18 703 898,00 zł 

Planowane rozchody                                            1 437 628,00 zł.  

 

Zmiany w planie dochodów budżetowych skutkują ich zwiększeniem o kwotę 530 584,01 zł  i 

dotyczą następujących działów klasyfikacji budżetowej: 

1.Dział 630 – zmian dokonano na wniosek Wydziału Turystyki Promocji i Rozwoju Gminy i 

dotyczą wprowadzenia środków uzyskanych z tytułu współfinansowania ze środków 

pozabudżetowych zadani dot. wydania katalogu turystycznego gminy Żnin 

2.Dział 750 rozdz. 75011 nastąpiło urealnienie wysokości planu dotacji z zakresu spraw 

obywatelskich zgodnie z decyzją Wojewody Kujawsko-Pomorskiego nr 

WFB.I.3120.1.39.2017/27  

3.Dział 750 rozdz. 75023 nastąpiło dostosowanie dochodów do aktualnie obowiązującej 

klasyfikacji budżetowej zgodnie z § 2 rozporządzenia Ministra Rozwoju i Finansów z dnia 22 

grudnia 2016 r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, 

wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych 

oraz wprowadzenie dochodów z tytułu kapitalizacji odsetek od środków na rachunkach 

bankowych 

4.Dział 756 nastąpiło urealnienie planowanych dochodów z tytułu udziałów gminy w podatku 

PIT zgodnie z pismem Ministra Rozwoju i Finansów nr ST3.4750.1.2017  

5.Dział 758 - nastąpiło dostosowanie dochodów do aktualnie obowiązującej klasyfikacji 

budżetowej zgodnie z § 2 rozporządzenia Ministra Rozwoju i Finansów z dnia 22 grudnia 2016 

r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, 

przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych oraz 

urealnienie wielkości części oświatowej subwencji ogólnej zgodnie z pismem Ministra 

Rozwoju i Finansów nr ST3.4750.1.2017  

6.Dział 852 i 854 nastąpiło urealnienie wysokości planu dotacji z zakresu pomocy społecznej 

zgodnie z decyzją Wojewody Kujawsko-Pomorskiego nr WFB.I.3120.1.39.2017/27 i decyzją nr 

WFB.I.3120.3.9.2017/28 oraz  dostosowanie dochodów do aktualnie obowiązującej klasyfikacji 

budżetowej zgodnie z § 2 rozporządzenia Ministra Rozwoju i Finansów z dnia 22 grudnia 2016 
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r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, 

przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych 

7.Dział 855 nastąpiło urealnienie wysokości planu dotacji z działu - Rodzina zgodnie z decyzją 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego nr WFB.I.3120.1.39.2017/27 oraz  dostosowanie dochodów 

do aktualnie obowiązującej klasyfikacji budżetowej zgodnie z § 2 rozporządzenia Ministra 

Rozwoju i Finansów z dnia 22 grudnia 2016 r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie 

szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów oraz środków 

pochodzących ze źródeł zagranicznych 

8.Dział 900 nastąpiło dostosowanie dochodów do aktualnie obowiązującej klasyfikacji 

budżetowej zgodnie z § 2 rozporządzenia Ministra Rozwoju i Finansów z dnia 22 grudnia 2016 

r. zmieniającego rozporządzenie w sprawie szczegółowej klasyfikacji dochodów, wydatków, 

przychodów i rozchodów oraz środków pochodzących ze źródeł zagranicznych 

9.Dział 921 nastąpiło urealnienie planu dotacji od Powiatu Żnińskiego z przeznaczeniem na 

partycypowanie w kosztach działalności bieżącej MiPBP zgodnie z pismem FN.3021.31.6.2016 

10.Dział 600 – w zakresie dochodów majątkowych nastąpiło wprowadzenie do planu 

dochodów z tytułu otrzymanych w dniu 8 marca br. środków pochodzących z PROW na 

dofinansowanie inwestycji pn. Przebudowa drogi gminnej Murczyn-Jadowniki Bielskie 

zrealizowanej w roku 2016.  

Zmiany w planie wydatków budżetowych skutkują ich zwiększeniem o kwotę 395 401,01 zł i 

dotyczą następujących działów klasyfikacji budżetowej: 

1.Dział 010 i 020- zmian dokonano na wniosek Wydziału Ochrony Środowiska Rolnictwa 

Leśnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich i dotyczą zabezpieczenia środków na opłatę roczną 

z tytułu użytkowania gruntów pokrytych wodami oraz zwiększenia kwoty planowanego 

podatku leśnego za lasy gminne w związku ze zwiększeniem powierzchni leśnej 

drzewostanów. 

2.Dział 600 – zmian dokonano na wniosek Wydziału Infrastruktury Gospodarki Przestrzennej 

i Inwestycji i dotyczą w zakresie wydatków bieżących zabezpieczenia środków na opłaty za 

umieszczenie urządzeń w pasie dróg, których gmina nie jest zarządcą oraz w zakresie 

wydatków majątkowych wprowadzenie dotacji celowych na pomoc finansową dla Powiatu 

Żnińskiego na dofinansowanie czterech zadań inwestycyjnych i zadania inwestycyjnego 

wskazanych szczegółowo w zał. Nr 4 do niniejszej uchwały. 
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Źródło sfinansowania planowanych wydatków majątkowych z tytułu dotacji celowych dla 

Powiatu Żnińskiego stanowić będą środki pochodzące z częściowego rozwiązania rezerwy 

celowej na realizację inwestycji i zakupów inwestycyjnych, których szczegółowy podział na 

pozycje klasyfikacji budżetowej nie może być dokonany w okresie opracowania budżetu o 

kwotę łącznie 463 990,00 zł.  

Burmistrz Robert Luchowski – w przypadku przebudowy drogi gminnej w miejscowości 

Wenecja z informacji, które uzyskał z przeprowadzonej wizji lokalnej przez Komisję Budżetu 

i Gospodarki wynika, aby wykonać tam dwie drogi. Przeznaczona na to była kwota 100 tys. 

zł. W moim przekonaniu wystarczającą kwotą będzie kwota 70 tys. zł. Wobec tego z mojej 

strony będzie autopoprawka o zmniejszenie tej kwoty do 70 tys. zł.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski - byliśmy na 

miejscu w Wenecji i rzeczywiście Komisja jednoznacznie wskazała, aby wykonać dwa odcinki 

drogi i zakończyć ten temat. Dzisiaj szokiem dla mnie było to, że po zmianach do budżetu 

widniała przy tym kwota 100 tys. zł. Wobec tego chciałbym, aby Pani Skarbnik dokonała 

zmiany tej kwoty, bo jeśli mamy przegłosować cała tę uchwałę to ta kwota 100 tys. zł cały 

czas widnieje. Dlatego też powinno to być poprawione w drodze autopoprawki na kwotę 70 

tys. zł. Ponadto ‘ 

Burmistrz Robert Luchowski – intencją tego zadania jest uregulowanie sytuacji zastanej 

w Wenecji. Nie mówimy tutaj o jakiejś wielkiej inwestycji. Z kolei mowa o szoku i 

przerażeniu to jest przesadą. Kwota wygórowana stąd też korekta z mojej strony.  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – wyjaśniła kolejne proponowane zmiany do budżetu 

na 2017 rok: 

 Dział 630 – zmian dokonano na wniosek Wydziału Turystyki Promocji i Rozwoju Gminy i 

dotyczą w zakresie wydatków bieżących zwiększenie wydatków na bieżące zadania z zakresu 

turystyki oraz w zakresie wydatków majątkowych wprowadzenie zadania inwestycyjnego 

wskazanego w zał. nr 4 do niniejszej uchwały, które zostało zgłoszone do LGD Pałuki 

Wspólna Sprawa z uwagi na planowane nabory wniosków o dofinansowanie ze środków 

pochodzących z PROW. 

Dział 700 – zmian dokonano na wniosek  Wydziału Infrastruktury Gospodarki Przestrzennej 

i Inwestycji i dotyczą wydatków bieżących na wykonanie remontu w budynku gminnym 

MKŻ. 
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Dział 750 – zmiany w zakresie wydatków bieżących polegają na przeniesieniu środków 

pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej oraz urealnienia wielkości wydatków na 

zadania z zakresu administracji rządowej ze środków pochodzących z dotacji celowej. 

Dział 754 – zmian dokonano na wniosek Gminnego Centrum Zarządzania Kryzysowego i 

dotyczą w zakresie planu finansowego OSP przesunięcia środków pomiędzy paragrafami 

klasyfikacji budżetowej oraz zwiększenia wydatków na zakup uzbrojenia specjalnego dla 

strażaków i wprowadzenia zadania inwestycyjnego zgodnie z zał. nr 4 do niniejszej uchwały. 

Ponadto w dziale tym na wniosek złożony przez Komendanta Powiatowego Policji w Żninie 

l.dz. CT-4/2017/DM w przedmiocie sfinansowania przez gminę Żnin zakupu 2 sztuk rowerów 

z napędem elektrycznym i ich nieodpłatne przekazanie jednostce zgodnie z art. 13 ust. 3 

ustawy o Policji w celu poprawy bezpieczeństwa mieszkańców Gminy Żnin wprowadzono 

zakup inwestycyjny do planu wydatków majątkowych w zał. nr 4 do niniejszej uchwały. 

Dział 757 – w związku ze zmianą struktury przychodów Gminy Żnin i znacznym 

zmniejszeniem planowanych do emisji obligacji komunalnych nastąpiło urealnienie 

wydatków bieżących na obsługę instrumentu dłużnego 

Dział 758 – rozwiązanie rezerwy celowej z przeznaczeniem na dotacje celowe na pomoc 

finansową dla Powiatu Żnińskiego na dofinansowanie czterech zadań inwestycyjnych 

wskazanych w zał. nr 4 do niniejszej uchwały 

Dział 801 i 854 – zmian dokonano na wniosek dyrektorów jednostek oświatowych i dotyczą 

przesunięcia środków pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej oraz nastąpiło 

urealnienie wielkości w zakresie dotacji podmiotowych udzielanych z budżetu gminy Żnin 

niepublicznym placówkom oświaty do aktualnych wielkości wynikających z metryczki 

subwencji oświatowej na 2017 rok otrzymanej z MEN pismo nr DWST-

WSST.356.2816.2017.AP.  

Dział 851 , 852 i 855 – zmian dokonano na wniosek Dyrektora MOPS i dotyczą w zakresie 

wydatków bieżących przesunięć środków pomiędzy rozdziałami i paragrafami klasyfikacji 

budżetowej oraz wprowadzenia do realizacji zadania inwestycyjnego o dofinansowanie 

którego gmina Żnin ubiega się ze środków MRPiPS w ramach programu „Senior+” na lata 

2015-2020 edycja 2017r r. Ponadto nastąpiło urealnienie planu wydatków na zadania zlecone 

oraz dofinansowanie zadań własnych dotacjami celowymi. 

Zmian dokonano także na wniosek Dyrektora Żłobka Gminnego i dotyczą w zakresie 

wydatków bieżących przesunięć środków pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej 
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Dział 900 – zmian dokonano na wniosek Wydziału Ochrony Środowiska Rolnictwa Leśnictwa 

i Rozwoju Obszarów Wiejskich i dotyczą w zakresie wydatków bieżących zwiększenia 

planowanych wydatków na dotacje celowe na ekologiczne instalacje grzewcze oraz środków 

na opłatę z tytułu użytkowania gruntów pokrytych wodami, dotyczy wylotu kanalizacji 

deszczowej przy rzece Gąsawka. 

Dział 921 – zmian dokonano na wniosek Wydziału Infrastruktury Gospodarki Przestrzennej 

i Inwestycji i dotyczy zwiększenia planowanych wydatków majątkowych na zadanie 

wskazane w zał. nr 4 do niniejszej uchwały oraz wprowadzono dotację celową z 

przeznaczeniem dla Żnińskiego Domu Kultury na dofinansowanie zakupu instrumentów 

muzycznych dla Żnińskiej Orkiestry Dętej oraz zwiększono dla tej instytucji dotację 

podmiotową z przeznaczeniem na sfinansowanie zadań związanych z oprawą muzyczną 

wydarzeń kulturalnych. Powyższe nastąpiło na podstawie wniosków Dyrektora ŻDK nr 

23/03/2017 oraz 24/03/2017 złożonych w trybie przewidzianym w Zarządzeniu Burmistrza 

Żnina nr 109/2016 z dnia 4 maja 2016 r. 

Dział  926 – zmian dokonano na wniosek Wydziału Edukacji Kultury i Sportu i dotyczą w 

zakresie wydatków bieżących przesunięć środków pomiędzy paragrafami klasyfikacji 

budżetowej oraz na wniosek Dyrektora MOS i dotyczą zwiększenia wydatków bieżących na 

utrzymanie sekcji piłki nożnej na okres do 30.06.2017 r.  

Ponadto w zakresie wydatków bieżących nastąpiło we wszystkich działach klasyfikacji 

budżetowej, w których planowano wydatki na dotacje celowe udzielane na podstawie ustawy 

o działalności pożytku publicznego i wolontariacie urealnienie ich wielkości po 

przeprowadzonym otwartym konkursie ofert.  

W załączniku nr 11 w zakresie zadań dotyczących ochrony środowiska dokonano jednej 

zmiany polegającej na zwiększeniu dotacji celowej na finansowanie zadań proekologicznych. 

Chodzi tutaj o ekologiczne systemy grzewcze z kwoty 50 tys. zl do kwoty 150 tys. zł.  

Burmistrz Robert Luchowski - dzięki Państwa przychylności udało się uruchomić program 

ekodotacji.  Dość szeroki katalog wsparcia gminy Żnin dla inwestycji poprawiającej nasze 

środowisko naturalne. Mówimy tutaj o zmniejszeniu emisji dwutlenku węgla do atmosfery. 

Jest to niewątpliwie zachęta dla osób, o nieco chudszych portfelach na wymianę starych 

pieców na nowe proekologiczne piece. Dofinansowanie dotyczy również przyłączenia doi 

miejskiej sieci ciepłowniczej, montażu solarów, pomp ciepła itp.  Po uchwaleniu przez 

Wysoką Radę tej uchwały, nastąpiło ogłoszenie o naborze wniosków. Zainteresowanie było 
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bardzo duże, ostatecznie wpłynęło 86 wniosków. Zabezpieczona kwota to wówczas 50 tys. zł, 

i wystarczyła na realizację pierwszych 10 wniosków. Pozostało zatem 76 wniosków. Moja 

propozycja była taka, aby zwiększyć pule środków, która wyczerpałaby wszystkie złożone 

wnioski. Czyli chodziłoby o kwotę 348 tys. zł. W trakcie dyskusji, która się wytworzyła były 

pytania czy możliwe jest dalsze finansowanie  gdy wyczerpała się pula środków. Z regulaminu 

wynika , że takiej możliwości nie ma, chyba, że na tym etapie pojawi się dodatkowa pula 

środków.  W związku z tym, że uznano, że kwota 348 tys. zł jest wysoką kwotą, na posiedzeniu 

Komisji Budżetu i Gospodarki pojawiły się głosy, aby poczekać na opłatę marszałkowską i do 

tego tematu wrócić. Rzeczywiście podzielam ten pogląd gdyż jest to zwrot związany 

bezpośrednio z ochroną środowiska. Zatem ten moment byłby właściwy. Wobec tego moja 

propozycja zmian do budżetu jest taka, aby do tych 50 tys. zł dołożyć dodatkowo kwotę 100 

tys. zł i kontynuować realizacje wniosków według kolejności wpływu.  Jeśli chodzi o opłatę 

marszałkowską to o jej wykorzystaniu będziemy mogli mówić gdzieś w lipcu. Takim 

wspólnym naszym stanowiskiem jest koncepcja zmiany regulaminu tej uchwały, który 

stanowi załącznik. Chodzi tu o zapis „według kolejności składania wniosków” by został 

zastąpiony jakąś inną formą tego naboru.  Pewna grupa mieszkańców otrzyma to 

dofinansowanie według kryterium składania wniosków. Z kolei dla realizacji pozostałych 76 

wniosków potrzebna kwota 348 tys. zł pod warunkiem, że spełnią wszystkie kryteria naboru. 

Lista w żaden sposób nie może być poszerzona, gdyż termin przyjmowania wniosków upłynął 

w dniu 15 marca br.  W moim przekonaniu 86 podmiotów powinno być potraktowane równo. 

Moja propozycja jest taka, aby zwiększyć kwotę dotacji o 100 tys. zł i realizować kolejne 

wnioski do czasu wyczerpania środków. Z kolei gdy pojawi się zwrot z opłaty 

marszałkowskiej to w ramach tych środków do końca zrealizować pozostałe wnioski.  Dodał, 

że zasadnym jest spotkanie się i wypracowanie nowych kryteriów, natomiast tworzenie tych 

kryteriów w trakcie trwania tego procesu mnie nie przekonuje.    

Podkreślił po raz kolejny, że w tej gminie nie rządzi tylko burmistrz, czuje się zaszczycony, że 

mogę z Państwem tą gminą współrządzić. W Radzie mamy kilka merytorycznych Komisji. 

Bardzo zatem proszę o aktywne włączenie się do współpracy na etapie konstrukcji projektów 

uchwał, ich opiniowanie, tak by później ten projekt był naszym wspólnym projektem. Mamy 

dzisiaj sesję, były Komisje Rady, a dzisiaj pojawiają się uwagi co do zapisów regulaminu w tej 

uchwale. Był czas na zgłaszanie uwag, poprawek. Nie zaproponowano żadnych zmian i 

rozwiązań. Prosiłby zatem w przyszłości o wcześniejsze zgłaszanie uwag, nowych rozwiązań.  
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  z większością 

wypowiedzi Pana Burmistrza zapewne wszyscy się zgadzamy. Szczególnie z tym ostatnim 

zdaniem, że powinniśmy brać udział w tych pracach przygotowujących, na etapie tworzenia 

projektów. Do końca nie jestem zadowolony. W kwestii ekodotacji to wszystkim nam zależy, 

aby wspierać mieszkańców w tak ważnych tematach. W materiałach zauważyłem, że jest 

dołożone 100 tys. zł. Nie chcę mówić czy to dobrze czy też źle. Zastanawiam się w tym 

momencie nad granicą zadowolenia czy też niezadowolenia. Ta podwyższona kwota o 100 

tys. zł zadowoli kolejnych wnioskodawców, ale nie wszystkich. Z kolei czy kwota 348 tys. zł 

zadawalałaby wszystkich mieszkańców? Nie. W kwestii głosowania zdecyduje wola Rady, 

osobiście nie wiem jak powinienem w tym przypadku postąpić. Jestem zwolennikiem 

wszelkiej pomocy, ale uchwała budżetowa podjęta przez Radę w grudniu 2016 r. zakładała 

inną kwotę.   

Wracając do zmian w budżecie zapytał o załącznik nr 9, dział 630. Jest tam zmniejszenie o 

kwotę 2 tys. zł na stowarzyszenia dot. osób w wieku emerytalnym. Mieli 7 tys. zł, jest 2 tys. 

zł. Proszę podać przyczynę tego zmniejszenia. Ponadto poprosił o wyjaśnienie w dziale 750 

kwoty 14 065,00 zł w zakresie wydatków.  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek -  wyjaśniła, że w uzasadnieniu do wniosku Wydziału 

Turystyki, Promocji i Rozwoju Gminy otrzymałam informację, że wynika ta kwota z 

rozstrzygnięć otwartego konkursu ofert.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  czyli 

zapotrzebowanie było tylko na tę kwotę? 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek – uważam, że tak.  Co do drugiego pytania i kwoty 

14 065,00 zł, to jest to zmiana podyktowana wnioskiem wydziału Turystyki i Promocji Gminy. 

W uzasadnieniu do zmian  w związku z organizacją Motorowodnych Mistrzostw Europy, 

promocją bojerowych Mistrzostw Świata i Europy oraz oszczędnościami pozostałymi z  

rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert w drodze zarządzenia burmistrza. Stąd też nastąpiła 

ta zmiana.    

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski -  w kwestii 

ekodotacji dodał, że byłoby dobrze poczekać do zwrotu opłaty marszałkowskiej i wówczas się 

zastanowić jak te środki rozdzielić. Z kolei to 100 tys. zł możemy przekazywać na każdy inny 

cel w budżecie gminy Żnin.   
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Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski – poinformował, że 

Pan Burmistrz pismem z dnia 21 marca br. zwrócił się o wyrażenie opinii w sprawie 

zwiększenia środków na ekodotacje. W odpowiedzi, którą sporządziłem pozytywnie 

przychyliłem się do prośby Pana Burmistrza. Z kolei wysokość kwoty z przeznaczeniem na 

ekodotacje zaproponował  ustalić po przeanalizowaniu możliwości finansowych gminy Żnin 

w tym roku budżetowym. Dla mnie rozsądnym rozwiązaniem będzie to, aby poczekać do 

chwili wpływu środku z opłaty marszałkowskiej. Jest to stanowisko Komisji Ochrony 

Środowiska oraz zostało przekonsultowane w Klubie.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał jaka była wysokość opłaty 

marszałkowskiej w 2016 roku.  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek –  z tego co pamięta była to kwota 1 000 011,00 zł.  

Następnie dokonała omówienia załącznika nr 11 do projektu uchwały.  

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – poprosiła o zarządzenie 10 min przerwy w 

obradach. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zarządził przerwę w obradach. 

 

Po przerwie –  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  powiedział, że jest propozycja, aby głosować 

każdą autopoprawkę oddzielnie do zmian w budżecie. Następnie poprosił o przedstawienie 

kolejno proponowanych autopoprawek do projektu uchwały.  

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek –  przedstawiła następujące autopoprawki w zakresie 

wydatków majątkowych: 

1. Dział 600, rozdział 60014, § 6300 zwiększenie o kwotę 10 zł w zakresie dotacji 

celowej – budowa chodnika wraz z profilowaniem w ciągu drogi powiatowej w 

miejscowości Wenecja – ośrodek wypoczynkowy. Łącznie zwiększenie 146 tys. zł. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie ww. autopoprawkę. 

 



str. 33 
 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 17 radnych 

Wstrzymało się 2 radnych 

Rada przyjęła autopoprawkę Burmistrza Żnina.  

 

2. Drogi publiczne gminne – zmniejszenie o kwotę 300 tys. zł w zadaniu 

inwestycyjnym pn. Przebudowa ul. Słonecznej w Żninie wraz z odwodnieniem 

drogi i parkingiem z jednoczesnym wprowadzeniem kwoty 300 tys. zł w zadaniu 

o brzmieniu „ Budowa pieszojezdni z miejscami postojowymi na działkach nr 

15/12, 15/13, 15/22 położonych w Żninie przy ul. Słonecznej.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie ww. autopoprawkę. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 16 radnych 

Wstrzymało się 3 radnych 

 

Rada przyjęła autopoprawkę Burmistrza Żnina.  

 

3. Wprowadzenie zadania pn.” Przebudowa dróg gminnych w miejscowości Wenecja 

– działka nr 207, działka nr 198 – zwiększenie o kwotę 70 tys. zł.  

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie ww. autopoprawkę. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 

Rada przyjęła autopoprawkę Burmistrza Żnina.  
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4. Drogi publiczne gminne - Przebudowa ulicy 700-Lecia w Żninie ( wraz z wykupem 

gruntu) – przywrócenie kwoty 2,4 mln zł. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie ww. autopoprawkę. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 14 radnych 

Wstrzymało się 5 radnych 

Rada przyjęła autopoprawkę Burmistrza Żnina.  

 

5. W Dziale 900 - Zakup wraz z montażem wiat do ogrodzenia kontenerów na odpady 

komunalne – propozycja usunięcia tego zadania.  

 

Burmistrz Robert Luchowski – dodał, że mamy tutaj nadwyżkę w opłacie za odpady 

i w okresie przedsesyjnym odbyła się dyskusja na komisji Rady. Wydział Ochrony 

Środowiska,  Rolnictwa, Leśnictwa i Rozwoju Obszarów Wiejskich przygotowuje plan miejsc, 

właściwie jest już gotowy zagospodarowania miejsc, w których składowane są pojemniki na 

odpady, aby te miejsca estetycznie zabudować z jednoczesną możliwością bezproblemowego 

odbioru tych pojemników. Wobec tego jest wąski katalog zagospodarowania tej nadwyżki i  

nie ma możliwości wydania jej na inny cel, o co zresztą wystąpiliśmy z zapytaniem do RIO.  

Między czasie pojawiły się dwa wątki tj. pojawienia na obszarach wiejskich tzw. dzwonów. 

W tej chwili jest to rozpatrywane bo będzie trzeba wskazać kto te kosze będzie opróżniać i 

kto za to będzie płacić, gdyż obecnie umowa tego nie przewiduje.  Drugi temat to temat 

dezynfekcji pojemników wielkogabarytowych, które znajdują się na obszarach wiejskich i 

indywidualnych gospodarstwach.  Przypomnę, że w związku z zawartą umową każdy z 

właścicieli pojemnika zobowiązany jest do dezynfekcji pojemnika. Z kolei te kontenery 

zbiorowe mają być dezynfekowane przez odbiorcę odpadów. Pojawiły się przy tym głosy czy 

nie byłoby warto przewidzieć pewnej kwoty na dezynfekcję ze środków budżetu gminy Żnin. 

Podkreślił, że nadwyżka nie może być przeznaczona na pokrycie ewentualnego deficytu za 

odpady.  
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie ww. autopoprawkę. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 

 

Rada przyjęła autopoprawkę Burmistrza Żnina.  

 

6. Rezygnacja z pierwotnego zwiększenia w rozdziale 75085 o kwotę 154 tys. zł  - 

dotyczy Samorządowego Centrum Usług Wspólnych. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie ww. autopoprawkę. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 

 

Rada przyjęła autopoprawkę Burmistrza Żnina.  

 

7. W rozdziale 90002 Gospodarka odpadami, w § 4210 proponowano pierwotnie 

zwiększenie środków o kwotę 117 707, 82 zł na zakup koszy ulicznych. 

Autopoprawka polega na rezygnacji z tego zwiększenia.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – powiedział, że 

kosze miały być zakupione tylko na teren miejski. Nie zamykamy tego tematu.   

 Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  poddał pod głosowanie ww. autopoprawkę. 

 

W głosowaniu udział wzięło 19 radnych 

Za było 19 radnych 
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Rada przyjęła autopoprawkę Burmistrza Żnina.  

 

Skarbnik Gminy Aleksandra Szpek –   powiedziała, że nie proponuje głosowania kwoty 

przychodów i zmienionego wyniku, ponieważ w związku z przegłosowaniem ww. 

autopoprawek potrzebować będzie przerwy na dokonanie zmian.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – w kwestii 

ekodotacji stwierdził, że kwota 100 tys. zł nie załatwia wszystkich wniosków. Patrząc na 

budżet gminy my możemy oferować wolę swojej pomocy w tym zakresie, ale nie powinniśmy 

stwarzać nadziei. Osobiście jestem za ekodotacjami, ale  budżet już ostał uchwalony z 

określoną kwotą. Powinniśmy skończyć na jednej rzeczy i zastanowić się nad czytelnym 

przekazem dla mieszkańców co dalej zrobimy z tymi ekodotacjami. Chcąc rozpatrzyć 

pozytywnie wszystkie wnioski potrzebna byłaby kwota 348 tys. zł.  Jest to znaczna kwota. 

Pan Burmistrz zaproponował kwotę 100 tys. zł  na którą w tej chwili gminę stać. Jedynym 

dylematem jest to co my tym rozwiążemy. Nie odważyłbym się dawać nadziei pozostałym, że 

w budżecie na 100% znajdziemy kolejne środki.  

Burmistrz Robert Luchowski – fakt zwiększenia tych środków na ekodotacje absolutnie 

nie należy interpretować, że jest jakaś szansa czy nadzieja na kolejne dalsze zwiększanie tej 

kwoty. Kwota 100 tys. zł wynika z możliwości budżetowych i gdybym to ja był wnioskodawcą 

to założyłbym, że jakaś dodatkowa kwota w tym budżecie się jeszcze znajdzie. Zatem jeśli 

Wysoka Rada przyjmie tę kwotę to należy przyjąć, że jest to jedyna możliwość   zwiększenia 

środków na ten cel w tym roku. Będzie kolejny budżet, będzie szansa by o tym dyskutować, 

porozmawiać o regulaminie itp.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska Leszek Kowalski – w uzupełniniu dodał, 

że też prowadzili dyskusję i z punktu widzenia budżetu bezpieczniejszym rozwiązaniem było 

pozostawienie kwoty 50 tys. zł i poprzestanie na tym. Przychylając się do propozycji 

Burmistrza nikt nie będzie obiecywał, że znajdą się później jeszcze jakieś środki w budżecie 

na ten cel. W stosunku do kwoty pierwotnej 50 tys. zł to propozycja wynosi 200% zwiększenia, 

więc jako gmina w tym zakresie robimy bardzo dużo.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  w związku z sugestią Pani Skarbnik zarządził 

przerwę  w obradach.   
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Po przerwie –  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  odczytał projekt uchwały uwzgledniający 

przyjęte przez Radę autopoprawki Burmistrza Żnina. 

Następnie wobec braku pytań poddał ww. projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 17 radnych  

za było 13 radnych 

wstrzymało się 4 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/356/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie budżetu 

Gminy Żnin na 2017 rok, która stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

 

AD PKT 19 - Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej gminy Żnin na lata 2017-2030. 

   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –   poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że podjęcie tego projektu uchwały jest skutkiem 

podjętej przez Radę uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu Gminy Żnin na 2017 

rok.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań  poddał pod głosowanie 

autopoprawkę do projektu uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych  

za było 12 radnych 

wstrzymało się 4 radnych 
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Następnie Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola odczytała projekt uchwały wraz z 

autopoprawką.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie. 

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych  

za było 12 radnych 

wstrzymało się 3 radnych 

przeciw był 1 radny 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/357/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Żnin na lata 2017-2030, która stanowi 

załącznik nr 17 do protokołu.  

 

AD PKT 20 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Powiatowi Żnińskiemu pomocy 

finansowej z budżetu Gminy Żnin na 2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –   poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – poprosił Panią Skarbnik o zabranie głosu.  

Skarbnik Gminy Aleksandra  Szpek – w imieniu Burmistrza zgłosiła autopoprawkę do 

projektu uchwały, zgodnie z którą § 1 ust. 4 otrzymuje brzmienie: „Budowa chodnika wraz 

z profilowaniem jezdni w ciągu drogi powiatowej nr 2340C Wenecja-Ośrodek Wypoczynkowy w m. 

Wenecja od km 0+017 do km 0+767 dł. 0,750 km” w wysokości 50% wartości zadania, nie więcej niż 

146 000,00 zł (słownie: sto czterdzieści sześć tysięcy złotych 00/100). Zatem zmianie ulega tutaj kwota 

zadania, zostaje zwiększona o 10 zł. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie zgłoszoną 

autopoprawkę do projektu uchwały.  
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W głosowaniu udział wzięło 16 radnych  

za było 16 radnych 

 

Rada przyjęła autopoprawkę Burmistrza Żnina do projektu uchwały. 

 

Następnie Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek odczytał projekt uchwały wraz z 

naniesioną autopoprawką. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych  

za było 16 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/358/2017 w sprawie udzielenia Powiatowi Żnińskiemu 

pomocy finansowej z budżetu Gminy Żnin na 2017 rok, która stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu.  

 

AD PKT 21 - Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Województwu Kujawsko-

Pomorskiemu pomocy finansowej z budżetu Gminy Żnin na 2017 rok. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – poprosił Panią Skarbnik o zabranie głosu.  

Skarbnik Gminy Aleksandra  Szpek -  wyjaśniła, że w budżecie Gminy Żnin na 2017 rok 

w dziale 600 – Transport i Łączność, rozdziale 60013- Drogi publiczne wojewódzkie, 

paragrafie 6300- Dotacja celowa na pomoc finansową udzielaną między jednostkami 

samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów 
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inwestycyjnych,  zaplanowano dotacje dla Samorządu Województwa Kujawsko-

Pomorskiego w formie pomocy finansowej na dofinansowanie zadania pn. "Rozbudowa 

drogi wojewódzkiej Nr 251 Kaliska-Inowrocław na odcinku od km 19-649 (od granicy 

województwa kujawsko-pomorskiego) do km 34-200 oraz od km 34-590 do km 35-290 wraz 

z przebudową mostu na rz. Gąsawka w msc. Żnin - Poprawa infrastruktury drogowej oraz 

ciągów pieszo-rowerowych na terenie gminy Żnin. Koszt partycypacji Gminy Żnin 

w zadaniu odpowiada wartości 60% nakładów na budowę ciągów pieszych i rowerowych do 

długości 5,5 km. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 16 radnych 

Za było 16 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/359/2017 w sprawie udzielenia Województwu 

Kujawsko-Pomorskiemu pomocy finansowej z budżetu Gminy Żnin na 2017 rok., 

która stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 

AD PKT 22 - Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie zasad przyznawania diet 

przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Żnin. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poprosił Burmistrza o uzasadnienie projektu 

uchwały. 

Burmistrz Robert Luchowski – wyjaśnił, że w dniu 2 marca 2017 r. wpłynęło pismo 

Wojewody Kujawsko - Pomorskiego o wszczęciu postępowania nadzorczego dotyczące 

uchwały Nr XXIX/343/2017 w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Żnin. 
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W ww. piśmie wskazano, że powyższa uchwała nie spełnia wymogów, aby mogła być uznana 

za akt prawa miejscowego i nie powinna być opublikowana w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Kujawsko - Pomorskiego. 

Ponadto organ nadzoru na podstawie art. 37 b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 

o samorządzie gminnym wskazał Radzie konieczność dokonania określenia zasad na jakich 

przysługują przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki  pomocniczej diety i zwrot 

kosztów podróży, a więc określenia tych czynności funkcyjnych sołtysa, za które dieta 

przysługuje. 

Dodał, że w kolejny punkt porządku obrad jest konsekwencją  projektu uchwały uchylającej 

uchwałę w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym organów wykonawczych 

jednostek pomocniczych Gminy Żnin. Zatem zawiera on wytyczne Wojewody Kujawsko – 

Pomorskiego zawarte w piśmie o wszczęciu postępowania nadzorczego dotyczące uchwały 

Nr XXIX/343/2017 w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym organów 

wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Żnin.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek -  wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kurka. 

Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kurek – odczytał projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych 

Za było 15 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/360/2017 uchylającą uchwałę w sprawie zasad 

przyznawania diet przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych 

Gminy Żnin, która stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

AD PKT 23 - Podjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania diet przewodniczącym 

organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Żnin 
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek –  zapytał czy są pytania do projektu uchwały.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – zapytał o zapis 

w § 3 ust. 3 projektu uchwały tj. „W sytuacji nieobecności na spotkaniach organizowanych 

przez organy gminy - potrąca się 3% diety za każdą nieobecność przypadającą w danym 

miesiącu”. Zapytał czy w związku z tym zapisem potrąca się 3% za każdą nieobecność na 

danym spotkaniu w miesiącu czy też potrąca się 3% za dany miesiąc? 

Radca Prawny Joanna Czarnocka – wyjaśniła, ze chodzi tutaj o potrącenie 3% za każdą 

nieobecność na danym spotkaniu w miesiącu.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – to jest zgodne z 

zaleceniami Nadzoru Wojewody? 

Radca Prawny Joanna Czarnocka –  odpowiedziała, że tak. Nadzór powołał się na art. 37 

b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, gdzie rada gminy może 

ustanowić zasady, na jakich przewodniczącemu organu wykonawczego jednostki 

pomocniczej będzie przysługiwała dieta oraz zwrot kosztów podróży służbowej jak również 

na art. 7 Europejskiej Karty Samorządu Terytorialnego oraz na orzecznictwo WSA.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poprosił o odczytanie 

projektu uchwały Wiceprzewodniczącą Rady Elżbietę Gogolę. 

Wiceprzewodnicząca Rady Elżbieta Gogola – odczytała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poddał projekt pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych 

Za było 11 radnych 

Wstrzymało się 3 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/361/2017 w sprawie zasad przyznawania diet 

przewodniczącym organów wykonawczych jednostek pomocniczych Gminy Żnin, 

która stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
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AD PKT 24 - Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza 

Żnina. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wyjaśnił, że projekt uchwały jest efektem 

złożonej skargi jak to Pan mecenas określił.  W swojej treści to pismo nie zawierało takiego 

określenia. Skarga została złożona przez Pana Golińskiego, mieszkańca Kaczkowa, która 

została przekazana do Komisji Rewizyjnej, celem wypracowania opinii. Opinia jest 

w materiałach, które otrzymaliście Państwo na dzisiejszą sesję. Zapytał czy są pytania. 

Burmistrz Robert Luchowski – jest to pierwsza skarga, która wpłynęła na moją 

działalność, stąd też pozwolę sobie na przedstawienie opinii publicznej szereg działań, które 

zostały poczynione w zakresie podziału sołectwa Kaczkowo – Kaczkówko.  

W dniu 22 września 2015 r. do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Żninie wpłynęły 

pisma od mieszkańców wsi Kaczkowo i wsi Kaczkówko wnoszące o utworzenie dwóch 

odrębnych sołectw tj. sołectwa Kaczkowo i sołectwa Kaczkówko. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Żninie w udzielonej odpowiedzi poinformował, że 

sprawa zostanie przedstawiona podczas XII Sesji Rady Miejskiej w Żninie  w punkcie 

"Zapytania, wolne wnioski i informacje" z propozycją  przekazania pisma Burmistrzowi 

Żnina, celem wszczęcia procedury zmierzającej do podziału sołectwa. Przy aprobacie Rady 

Miejskiej w Żninie pisma zostały przekazane Burmistrzowi Żnina. 

Ponadto podjęto następujące działania: 

- w dniu 22 grudnia 2015 r. na XV sesji Rady Miejskiej w  Żninie podjęto uchwałę Nr 

XV/159/2015 w sprawie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Sołectwa Kaczkowo-

Kaczkówko w sprawie podziału tego Sołectwa na dwa odrębne sołectwa: Sołectwo Kaczkowo 

i Sołectwo Kaczkówko oraz konsultacji w sprawie nadania nowo powstałym sołectwom 

w wyniku takiego podziału odrębnych statutów sołectw i treści tych statutów. Zgodnie 

z tą uchwałą konsultacje miały zostać przeprowadzone do 31.03.2016r.; 

- w dniu 23 marca 2016 na XVIII sesji Rady Miejskiej w Żninie podjęto uchwałę 

Nr XVIII/196/2016 zmieniającą uchwałę w sprawie przeprowadzenia konsultacji 

z mieszkańcami Sołectwa Kaczkowo-Kaczkówko w sprawie podziału tego Sołectwa na dwa 

odrębne sołectwa: Sołectwo Kaczkowo i Sołectwo Kaczkówko oraz konsultacji w sprawie 

nadania nowo powstałym sołectwom w wyniku takiego podziału odrębnych statutów sołectw 
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i treści tych statutów. W wyniku podjętej uchwały zmianie uległ termin przeprowadzenia 

konsultacji: do 30 .09.2016r.; 

- w dniu 19 września 2016 r. wydałem zarządzenie Nr 203/2016  w sprawie wyboru formy, 

sposobu i trybu oraz zasad przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami Sołectwa Kaczkowo-

Kaczkówko w sprawie podziału tego sołectwa na dwa odrębne sołectwa: Sołectwo Kaczkowo 

i Sołectwo Kaczkówko. 

Tego samego dnia wystosowałem pismo do sołtysa  Sołectwa Kaczkowo – Kaczkówko 

z prośbą o zwołanie zebrania wiejskiego na dzień 27 września 2016 r. w świetlicy wiejskiej w 

Cerekwicy, w celu przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami Sołectwa 

Kaczkowo-Kaczkówko w sprawie podziału tego sołectwa na dwa odrębne i nadania statutów 

nowo powstałym sołectwom; 

- w dniu 27 września 2016 r. w świetlicy wiejskiej w Cerekwicy przeprowadzono konsultacje 

z mieszkańcami w ww. sprawie. Na 36 mieszkańców Sołectwa Kaczkowo - Kaczkówko 

uczestniczących w zebraniu, 27 opowiedziało się za podziałem sołectwa, 8 osób było przeciw, 

1 osoba nie wzięła udziału w głosowaniu; 

- w dniu 5 października 2016 r. wpłynęło pismo mieszkańców Kaczkówka adresowane 

do Przewodniczącego Rady Miejskiej wyrażające protest mieszkańców tej wsi w sprawie 

podziału sołectwa; 

- w dniu  25 października 2016 r. przesłałem do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Żninie 

projekty trzech uchwał, zgodne z wolą mieszkańców wyrażoną podczas zebrania wiejskiego 

podczas konsultacji; 

- w dniu 22 listopada 2016  r. wystosowałem powtórne pismo do Przewodniczącego Rady 

Miejskiej w Żninie w sprawie podjęcia ww. uchwał; 

- w dniu 27 stycznia 2017 r. Rada Miejska w Żninie podjęła uchwałę w sprawie podziału 

dotychczasowego Sołectwa Kaczkowo - Kaczkówko w Gminie Żnin na dwa odrębne sołectwa: 

Sołectwo Kaczkowo i Sołectwo Kaczkówko. 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – w uzupełnieniu dodał, że faktycznie 

odpowiedział na to pismo, które zdaniem mecenasa nosi znamiona skargi. W piśmie 

odpowiedziałem, że na jednej z najbliższych sesji styczniowych  będzie procedowany ten 

temat co też się stało. Faktem jest, że w wymaganym terminie to pismo miało trafić do 

Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, celem, zbadania sytuacji. W związku z tym, że termin 

http://bip.umznin.pl/dokumenty/4434
http://bip.umznin.pl/dokumenty/4434
http://bip.umznin.pl/dokumenty/4434
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ten został wydłużony zadeklarował, że wszelkie tego typu sytuacje, które noszą znamiona 

skargi będą niezwłocznie przekazywane Przewodniczącemu Komisji i członkom Komisji 

Rewizyjnej.    

Następnie zapytał czy są pytania.  

Radny Jerzy Kowalski – zapytał Panią mecenas czy ta skarga powinna od razu trafić od 

Przewodniczącego Rady do Komisji Rewizyjnej.  

Radca Prawny Joanna Czarnocka – tak jak już wcześniej zadeklarował Pan 

Przewodniczący, że tego typu pisma będą niezwłocznie przekazywane do Komisji Rewizyjnej.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – odczytał treść projektu uchwały w sprawie 

rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Żnina.  

Pan Dariusz Goliński – zwrócił się z prośbą o zabranie głosu w sprawie złożonej przez niego 

skargi z uwagi na to, że nie zna rozstrzygnięcia Komisji Rewizyjnej.   

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – uzyskał Pan informację o terminie sesji, 

materiały na sesje są dostępne wobec czego projekt uchwały był dostępny. Osobiście 

podpisywałem Panu zaproszenie na sesję.  

Pan Dariusz Goliński – zaproszenie otrzymałem, ale nie muszę przecież się zaznajomić z 

treścią uchwały.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – proceduralnie powinien Pan złożyć wniosek 

o zabranie głosu. Czy złożył Pan taki wniosek? 

Pan Dariusz Goliński – nie złożyłem.  

Radca Prawny Joanna Czarnocka – Pan Przewodniczący decyduje o udzieleniu bądź nie 

udzieleniu głosu.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – przypomniał, że w przypadku podziału 

sołectwa na sesji złożył Pan wniosek pisemny o zabranie głosu i wówczas został Panu 

udzielony.  

Pan Dariusz Goliński – przed chwilą Pani prawnik powiedziała, że Pan ma takie 

uprawnienie, więc poprosiłem Pana o udzielenie głosu.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – nie prosił Pan. Pan prosił, gdy tekst uchwały 

został odczytany. Żeby nie było, że Radni nie pozwalają na zabieranie głosu na sesji proszę 

Wysoką Radę o wyrażenie zgody na udzielenie głosu Panu Dariuszowi Golińskiemu. 

 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych 

Za było 12 radnych 

Wstrzymało się 2 radnych 
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Rada wyraziła zgodę na udzielenie głosu Panu Dariuszowi Golińskiemu.  

 

 Pan Dariusz Goliński – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowna Rado zostałem 

zaproszony na posiedzenie Komisji Rewizyjnej i szczerze mówiąc myślałem, że obronię swoje 

stanowisko. Chodzi o dwa aspekty sprawy od miesiąca marca do miesiąca września kiedy 

były konsultacje, był czas by te konsultacje po nas już zrobić. Przedstawiciele Komisji 

Rewizyjnej stwierdzili, że procedury na to nie pozwoliły, ponieważ  sprawa toczyła się w 

prokuraturze. Sprawa w prokuraturze dotyczyła nie sołectwa a Pani Marii Janickiej, więc nie 

powinno to mieć wpływu na termin konsultacji. Wytłumaczono mi to, w ten sposób, że  

wpłynęły. Druga sprawa jest taka, że procedury związane ze skierowaniem tego do Rady 

Gminy przedłużały się z uwagi na to, że po konsultacjach wpłynęło pismo podpisane przez 40 

osób, które musiało być rozpatrzone. Po zakończeniu konsultacji już nic nie powinno być 

rozpatrywane. Konsultacje były końcowe i definitywne. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – wobec braku pytań poddał pod głosowanie 

projekt uchwały.  

 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych 

Za było 11 radnych 

Przeciw był 1 radny 

Wstrzymało się 2 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/362/2017 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Burmistrza Żnina, która stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

 

Burmistrz Robert Luchowski – podziękował za merytoryczne potraktowanie tego tematu. 

 

AD PKT 25 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności stałych 

Komisji Rady Miejskiej w Żninie za 2016 rok. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poinformował, że stosowne sprawozdania z 

działalności Komisji Rady Miejskiej zostały złożone.  

Wobec braku pytań odczytał treść projektu uchwały, a następnie poddał go pod głosowanie.  

W głosowaniu udział wzięło 13 radnych 
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Za było 13 radnych 

 

Rada podjęła uchwałę Nr XXXI/363/2017 w sprawie przyjęcia sprawozdań z 

działalności stałych Komisji Rady Miejskiej w Żninie za 2016 rok, która stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu. 

 

 

AD PKT 26 – Odpowiedzi na interpelacje radnych złożone na bieżące i poprzednich 

sesjach. 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – poinformował, że na interpelacje 

z poprzednich sesji zostały udzielone odpowiedzi.  

Burmistrz Robert Luchowski – powiedział, że udzieli pisemnych odpowiedzi na złożone 

dziś interpelacje.  

 

AD PKT 27 – Zapytania, wolne wnioski i informacje 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – zapytał czy są pytania. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – na ostatniej bądź 

przedostatniej sesji składałem wniosek, aby Komisja Rewizyjna ujęła w planie pracy za zgodą 

Rady punkt dotyczący kontroli zaległości podatkowych płatników podatku dochodowego. 

Jest to prośba, wniosek do Pana Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. W 2015 roku Komisja 

Budżetu i Gospodarki składała pismo do Pana Burmistrza pismo w tym temacie i 

otrzymaliśmy odpowiedź tylko co do ogólnej kwoty zaległości, natomiast co do szczegółów 

nam jako radnym nie wolno w to wnikać.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Ireneusz Starczewski -   wyjaśnił, że w tej sprawie 

zwrócił się do prawnika na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej, który stwierdził, że jako komisja 

nie mamy prawa wglądu w tego typu dokumenty.    

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – nie wiem czy jest 

to możliwe. My możemy nie znać nazwisk, ale instytucje czy osoby prowadzące działalność 

gospodarczą nie są tajną sprawą. Jeżeli komisja Rewizyjna jest w tym przypadku również 

bezsilna to kto ma takie możliwości. Prosiłbym Pana Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o 

zapoznanie mnie i członków Komisji Budżetu i Gospodarki z opinią mecenasa i wystąpienie 

o drugą opinie, najlepiej  ekspertyzy.  
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Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – prosiłby Przewodniczącego Komisji Budżetu 

w trakcie procedowania o sformułowanie zapytania dotyczącego możliwości zapoznania się 

z kwotami czy dłużnikami. Zgadzam się również z tym, że jest to dziwna sytuacja gdy nie 

można mówić o podmiocie, który zalega znaczące kwoty.  

Przewodniczący Komisji Budżetu i Gospodarki Adam Kowalewski – jako członek 

Komisji Budżetu i Gospodarki przypomina sobie Pan, że sformułowaliśmy o co nam chodzi i 

otrzymaliśmy odpowiedź prawną. Raz jeszcze zgłosił swój wniosek, aby komisja Rewizyjna 

za zgoda rady ujęła w swoim planie pracy na 2017 rok punkt dotyczący kontroli zaległości 

podatkowych podatku należnego Gminie Żnin.  

Przewodniczący Komisji Turystyki i Promocji Gminy Tomasz Wysocki – zapytał jaki 

byłby koszt pozwów sądowych w sprawie tych wszystkich dłużników wobec gminy Żnin. 

Czy było to rozważane i jaka kwota temu towarzyszyła? Jeśli byłaby to przystępna kwota to 

powinniśmy podjąć takie kroki prawne. Jeśli Komisja Rewizyjna nie ma takiego prawa, jeśli 

Urząd Miejski nie może to jest to jedyne rozwiązanie sprawy. Chciałbym, aby rozpoznano ten 

temat. 

 

AD PKT 28 – Zakończenie 

 

Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek – Przewodniczący Rady Grzegorz Koziełek 

– stwierdził, że został wyczerpany porządek obrad XXXI sesji Rady Miejskiej w Żninie. 

Podziękował Paniom i Panom radnym, Burmistrzowi, pracownikom Urzędu, prasie, radiu oraz 

wszystkim obecnym na sali za uczestnictwo. 

Przewodniczący Rady o godzinie 17.20 zamknął  XXXI sesję Rady Miejskiej w Żninie. 

Na tym protokół zakończono.  

 

Protokolant: 

Łukasz Lisiecki 

Główny Specjalista 

 

        Przewodniczący Rady Miejskiej  
                           w Żninie 
 
                   Grzegorz Koziełek 
 


